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Dnr 2024/15 

SKN § 25 Godkännande av föredragningslista  

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 

att lägga till följande ärende till föredragningslistan: Nämndinitiativ Koalition Sala - 
Trygga Toaletter och omklädningsrum - SKN 2024-04-16 från Viveca Molin (M), 
Tryggve Lindman (SD) och Hanna Westman (SBÄ), 

att följande frågor från Tryggve Lindman (SD) tas upp under punkten övriga frågor: 

• Vad tycker vårdnadshavarna? 

• Hur påverkas vi av Risk- och sårbarhetsanalysen? 

• Hur ligger vi till ekonomiskt? 

• Hemsö 

• Förskolor och eventuella ytterligare varsel, samt 

 
att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga till följande ärende till föredragningslistan: Nämndinitiativ Koalition Sala - 
Trygga Toaletter och omklädningsrum - SKN 2024-04-16 från Viveca Molin (M), 
Tryggve Lindman (SD) och Hanna Westman (SBÄ), 

att följande frågor från Tryggve Lindman (SD) tas upp under punkten övriga frågor: 

• Vad tycker vårdnadshavarna? 

• Hur påverkas vi av Risk- och sårbarhetsanalysen? 

• Hur ligger vi till ekonomiskt? 

• Hemsö 

• Förskolor och eventuella ytterligare varsel, samt 

 
att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 
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Dnr 2024/67 

SKN § 26 Patientsäkerhetsberättelsen 2023  

INLEDNING 
Enligt Patientsäkerhetslagen (2010:659) ska varje vårdgivare årligen upprätta en 
patientsäkerhetsberättelse. Enligt skolnämndens delegationsordning fastställs den 
av verksamhetschefen för elevhälsans medicinska insats (EMI). Verksamhetschef 
Malin Carlsson redogör, utifrån Patientsäkerhetsberättelsen 2023, om aktuella frågor 
inom EMI. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna 
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Dnr 2024/39 

SKN § 27 Timplan för grundskolan från höstterminen 2024  

INLEDNING 
I Skolförordningen regleras hur mycket undervisningstid som minst ska ges per 
ämne och stadium i grundskolan. Enligt 9 kap. 4 § fastställer huvudmannen, efter 
förslag av rektorn, fördelningen mellan årskurserna av undervisningstiden.  

Timantalet för de olika ämnena i grundskolan regleras av bilaga 1 till Skolför-
ordningen. Timmarna anges i förslaget till timplan.  

Förändringarna jämfört med föregående timplan är främst att SO-ämnen har 
förstärkts. Även NO-ämnen, bild, hemkunskap och musik förstärks. Dessutom utgår 
elevens val helt. 

Ämne Minsta totaltid i 
timmar enligt förra 
timplanen 

Från ht 
-24 

Bild 230 240 

Hemkunskap  118 130 

Musik 230 240 

NO-ämnen 600 650 

SO-ämnen 885 980 

Elevens val 177 Utgår 

Inom NO- och SO-ämnen finns minimigränser för varje ingående ämne.  

Sedan nämnden har beslutat om timplan, äger rektor rätt att omfördela timmar 
genom det så kallade Skolans val. Engelska, matematik, svenska och, från och med ht 
-24, även språkval får ökas men inte minskas, och övriga ämnen får ökas eller 
minskas. Det är tillåtet att minska med högst 20 % per stadium.  

Beslutsunderlag 
SKN 2024.411 – Missiv – Timplan för grundskolan från höstterminen 2024 

SKN 2024.412 – Timplan för grundskolan ht 2024 

Handläggare skoljuridik Jakob Fjellander föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att fastställa timplan (timmar per år) för grundskolan att gälla från och med 
höstterminen 2024 enligt bilaga. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 
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SKN § 27 forts. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att fastställa timplan (timmar per år) för grundskolan att gälla från och med 
höstterminen 2024 enligt bilaga. 
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Dnr 2024/79 

SKN § 28 Salbo förskola  

INLEDNING 
I det beslut som fattades av skolnämnden den 18 december 2023 (DNR 2023/139) 
”Hållbar framtida organisation för förskolan samt grundskolans årskurs f-6, med fokus 
på kvalitet” finns det ett uppdrag att se över förskolans struktur. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.413 – Missiv – Salbo förskola 

Verksamhetschef Maria Nummelin föredrar ärendet. 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras klockan 14.31–14.47. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att mot bakgrund av skolnämndens beslut den 18 december 2023 och med 
hänvisning till den utredning om skolstruktur som presenterades i december 2023 
avveckla Salbo förskola till årsskiftet 2024/2025. 

Tryggve Lindman (SD) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att beslutet om att avveckla Salbo förskola återremitteras för att kompletteras med 
en risk- och konsekvensanalys. 
 
Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBÄ) yrkar bifall till Tryggve Lindmans (SD) 
yrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer sitt eget yrkande mot Tryggve Lindmans (SD) yrkande och finner 
att nämnden beslutar i enlighet med ordförandes yrkande. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att mot bakgrund av skolnämndens beslut den 18 december 2023 och med 
hänvisning till den utredning om skolstruktur som presenterades i december 2023 
avveckla Salbo förskola till årsskiftet 2024/2025. 

Reservation 
Koalition Sala inkommer med skriftlig reservation – Reservation från Koalition Sala - 
Skriftlig Reservation gällande ärende 5 – Salbo Förskola 240416 – SKN 2024.446.  
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Koalition Sala

Skriftlig Reservation gällande ärende 5 - Salbo Förskola 240416

När det denna vecka dök upp ett missiv ang Salbo Förskola och nedläggning av densamma
saknades både konsekvensanalys och en beskrivning av syfte, fördelar, nackdelar, alternativ
och varför detta behöver göras och varför.

Missivet var oerhört tunt och intetsägande och det står uttryckligen “Efter politiskt fattat
beslut kommer en risk- och konsekvensanalys att genomföras både på central- och
enhetsnivå”. Man tar alltså ett politiskt beslut på känsla och efteråt utreder man vad det
kommer innebära. I förslaget som är väldigt kortfattat finns ingen utförlig beskrivning av
varför detta görs utan bara hänvisning till minskade barnkullar. Ingenting om fördelarna med
att göra detta! Ingenting om möjligheter eller konsekvenser. Detta är enligt vår mening en
avsaknad av respekt för berörda barn, vårdnadshavare och personal. De är värda mer än
bara ett par meningar som de om de är riktigt aktiva, kan hitta i de offentliga handlingar som
finns men ingen möjlighet till förhandsinformation och att faktiskt få chansen att yttra åsikter.
Personal ska inte behöva läsa i tidningen att det finns en risk att de blir “överflödiga”.

Att lägga ner en skola/förskola är inte ett lättvindigt beslut och ska behandlas med den
respekt det bör.

I Koalition Sala med SD, M, Sbä och KD har vi under lång tid efterfrågat ett förslag på
långsiktig förskolestruktur på samma sätt som för skolan (där tjänstemannaförslaget
slängdes i papperskorgen av styret). Vi ser att det måste tänkas nytt i dessa frågor och man
måste se till hela kedjan och inte ta bort länkar utan att tänka på vad det innebär för resten
av kedjan och övriga länkar.

Vi har efterfrågat handlingskraft för att komma tillrätta med ekonomi där vi kan lägga fokus på
kvalitet istället för lokaler men det innebär också att man måste fatta informerade beslut. Vi
måste se till en helhet och inte rada upp visionära förslag som alla nu med en treårings
intelligens kan räkna ut inte kommer bli genomförda och bara ett spel för galleriet för att
kunna fortsätta på spåret av samma struktur som nu lett oss till den situation vi är i idag.

Från Koalition Sala är vi redo att fatta tuffa beslut och stå för dem, men de ska göras väl
avvägda och med ett syfte att förbättra för alla barn. Inte utifrån politiska infall och borttag av
enstaka länkar här och där utan att kunna förklara “the bigger picture”. Och framförallt, med
transparens och lyhördhet för våra medborgare.

Därför yrkade vi på denna punkt återremiss för att få ett bättre underlag med konsekvenser
men också en motivering varför och en möjlighet till ett mer underbyggt beslut. Detta gick inte
igenom och därför reserverar vi oss härmed till förmån för det återremissyrkandet.

För Koalition Sala:
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Koalition Sala

________________________________ ________________________________
Tryggwe Lindman (SD) Viveca Molin (M)

________________________________
Hanna Westman (SBÄ)
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Dnr 2024/63 

SKN § 29 Remiss Dnr: SI 2024:942 Ansökan från Mälardalens 
Ridgymnasium Västerås Handelsbolag  

INLEDNING 
Mälardalens Ridgymnasium Västerås Handelsbolag har ansökt om att få anordna 
ridsportsutbildning med elitidrottskaraktär inom Naturbruksgymnasium. 

Ösby naturbruksgymnasium i Sala har naturbruksprogrammet häst med utgång 
hästsjukvård och ridning. Även om ridning ingår har den inte inriktning mot ridning 
av elitkaraktär. 

Sammantaget finner vi inga negativa följder för Sala kommun att ansökan ställd av 
Mälardalens Ridgymnasium Handelsbolag beviljas. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.414 - Missiv - Remiss: Dnr: SI 2024:942 Ansökan från Mälardalens 
Ridgymnasium Västerås Handelsbolag  

SKN 2024.257 - Remiss: Dnr: SI 2024:942 Ansökan från Mälardalens Ridgymnasium 
Västerås Handelsbolag  

Verksamhetschef Ulrika Karlsson föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lämna framtaget remissvar i enlighet med tjänsteskrivelse gällande ansökan till 
Skolinspektionen från Mälardalens Ridgymnasium Västerås Handelsbolag. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lämna framtaget remissvar i enlighet med tjänsteskrivelse gällande ansökan till 
Skolinspektionen från Mälardalens Ridgymnasium Västerås Handelsbolag. 

Skickas till 
tillstand@skolinspektionen.se 
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Dnr 2024/72 

SKN § 30 [2024/258] Remittering av betänkande av Yrkesvuxutredningen 
(SOU 2024:16) - Växla yrke som vuxen - en reformerad 
vuxenutbildning och en ny yrkesskola för vuxna  

INLEDNING 
Regeringen beslutade den 22 juni 2022 att tillsätta utredningen ”Långsiktig och 
behovsanpassad yrkesutbildning för vuxna”. Det ingick i uppdraget att se över hur 
yrkesutbildningen inom Komvux kan bli mer effektiv och anpassade efter de behov 
som finns, både på arbetsmarknaden och hos individer. 

Den 6 juli 2023 kom regeringen med ett tilläggsdirektiv där utredaren gavs i 
uppdrag att även föreslå hur en ny form av yrkesutbildning på gymnasial nivå kan 
införas för att förstärka kopplingen mellan utbildning för vuxna och arbetslivet. 

Utredningen antog namnet ”Yrkesvuxutredningen”. 

I remissyttrandet har enbart det tagits med som kan anses få negativa konsekvenser 
för de verksamhetsformer inom vuxenutbildningen som finns idag. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.431 - Missiv - [2024/258] Remittering av betänkande av 
Yrkesvuxutredningen (SOU 2024:16) - Växla yrke som vuxen - en reformerad 
vuxenutbildning och en ny yrkesskola för vuxna  

SKN 2024.320 - [2024/258] Remittering av betänkande av Yrkesvuxutredningen 
(SOU 2024:16) - Växla yrke som vuxen - en reformerad vuxenutbildning och en ny 
yrkesskola för vuxna  

SKN 2024.324 - Remiss av SOU 2024:16 Växla yrke som vuxen - en reformerad 
vuxenutbildning och en ny yrkesskola för vuxna - kompletterad med 
beställningslänk 

Verksamhetschef Ulrika Karlsson föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att skolnämnden i Sala kommun beslutar inlämna framtaget svar på remiss gällande 
Yrkesvuxutredningen. 

Tryggve Lindman (SD) och Viveca Molin (M) yrkar bifall till ordförandes yrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att skolnämnden i Sala kommun beslutar inlämna framtaget svar på remiss gällande 
Yrkesvuxutredningen.  
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SKN § 30 forts. 

Skickas till 
kanslienheten@sala.se 
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Dnr 2024/74 

SKN § 31 Remiss: DNR SI 2024:1033 Ansökan från Insikten Skola AB  

INLEDNING 
I enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen ges Sala kommun nu möjlighet att yttra sig över 
den ansökan om att bedriva en fristående resursskola som inlämnats till 
Skolinspektionen av Insikten Skola AB.  

Beslutsunderlag 
SKN 2024.415 - Missiv - Remiss: Dnr SI 2024:1033 Ansökan från Insikten Skola AB 

SKN 2024.416 - Bilaga 1 – Konsekvensbeskrivning 

SKN 2024.417 - Bilaga 2 - Övrig information 

SKN 2024.369 - Remiss: Dnr SI 2024:1033 Ansökan från Insikten Skola AB 

Kanslichef Daniel Ahlin föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att till Skolinspektionen framföra att Sala kommun ser positivt på ansökan från 
Insikten Skola AB, dnr SI 2024:1033 samt, 

att insända utredningen till Skolinspektionen. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att till Skolinspektionen framföra att Sala kommun ser positivt på ansökan från 
Insikten Skola AB, dnr SI 2024:1033 samt, 

att insända utredningen till Skolinspektionen. 

Skickas till 
tillstand@skolinspektionen.se 

 

 

14S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 5
10

67
08

d-
b1

e9
-4

8d
5-

84
da

-5
1e

31
ce

97
53

a

mailto:tillstand@skolinspektionen.se


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SKOLNÄMNDEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-04-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/76 

SKN § 32 Inackorderingsbidrag, belopp från 2024 och framåt  

INLEDNING 
Enligt Skollagen 15 kap. 32 § samt 18 kap. 32 § ska hemkommunen bevilja 
inackorderingsbidrag för elev i gymnasieskola eller gymnasiesärskola med offentlig 
huvudman som behöver inackordering på grund av skolgången. 

Inackorderingsbidrag beslutas av olika myndigheter beroende på vem som är 
huvudman för skolan som eleven går på. För elever i en gymnasieskola med offentlig 
huvudman betalas bidraget av hemkommunen, för elever med fristående huvudman 
av CSN. 

Inackorderingsbidraget ska enligt Skollagen avse boende, fördyrat uppehälle och 
resor till och från hemmet. Därför ska beloppen vara beroende på avståndet mellan 
hemmet och skolan. Det lägsta beloppet som finns kan anses bidra till boendekost-
nad etc., och bidraget därutöver kan anses bidra till resor. 

För CSN gäller de två första kolumnerna i denna tabell (oförändrad sedan mer än 
tjugo år). Den tredje kolumnen är tillagd för att visa stegringen, se nedan, och 
eftersom man från Sala kommun inte kan ha så långt avstånd som CSN:s nedersta 
rad anger, finns inget procentvärde där. 

Km till studieorten från hemmet Belopp Procent av lägsta beloppet 

  0-44 1 190 100 % 

45-84 1 315 111% 

85 – 124 1 460 123% 

125– 174 1 625 137% 

175– 224 1 770 149% 

225– 599 1 875 158% 

600– 899 1 980 166% 

900– 1299 2 160 182% 

1300– 2 350  

För att inte behöva fatta beslut om beloppstabell varje år, beslutade dåvarande 
skolnämnden 2016-11-16 att följa CSN:s tabell, men utan att understiga lagens 
lägstanivå. Golvet har därvid lyfts efterhand som prisbasbeloppet stigit. Detta har 
fungerat, men med den inflation som har varit har nu lägstanivån blivit så hög att 
det inte längre är mycket till trappa kvar. De sex första avståndsklasserna i CSN:s 
tabell får samtliga 1910 kr, och eftersom den högsta klassen inte finns i Sala 
kommun (kommunen ligger centralt i Sverige) är trappan för i år från 1910 kr till 
2160 kr. 
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2024-04-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

SKN § 32 forts. 

Skolkontoret föreslår att inackorderingsbidraget inte längre ska följa CSN:s tabell, 
utan att det ska bli en procentuell stegring från golvet (1/30 av prisbasbeloppet), 
avrundat till närmast lägre tiotal kronor. 

Km till skolan från hemmet Stegring i % För 2024 

0-84 100 % 1 910 kr 

85 – 124 106 % 2 010 kr 

125– 174 112 % 2 130 kr 

175– 224 117 % 2 240 kr 

225– 599 121 % 2 300 kr 

600– 899 125 % 2 390 kr 

900– 1299 132 % 2 520 kr 

 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.419 – Missiv - Inackorderingsbidrag, belopp från 2024 och framåt 

Kanslichef Daniel Ahlin föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att inackorderingsbidraget från 2024-01-01 ska beräknas enligt följande tabell, där 
bidraget sedan avrundas till närmast lägre tiotal kronor: 

Km till skolan från hemmet Bidrag i % av 
lägstanivån 

0-84 100 % 

85 – 124 106 % 

125– 174 112 % 

175– 224 117 % 

225– 599 121 % 

600– 899 125 % 

900– 1299 132 % 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 
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SKN § 32 forts. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att inackorderingsbidraget från 2024-01-01 ska beräknas enligt följande tabell, där 
bidraget sedan avrundas till närmast lägre tiotal kronor: 

Km till skolan från hemmet Bidrag i % av 
lägstanivån 

0-84 100 % 

85 – 124 106 % 

125– 174 112 % 

175– 224 117 % 

225– 599 121 % 

600– 899 125 % 

900– 1299 132 % 
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Dnr 2024/12 

SKN § 33 Begäran om investeringar till högstadieskolorna  

INLEDNING 
Högstadieskolorna i Sala är i stort behov av att förnya sina möbler. På många ställen 
finns det hopskruvade möbler och vissa klassrum innehåller stolar och bord som 
inte är avsedda för äldre barn/ungdomar. Detta är ett resultat av att 
verksamheterna under en lång tid inte har köpt in nya möbler och att de inte har 
haft en plan för hur möblerna ska bytas ut.  

Det beräknas att 300 tkr räcker till att rusta upp 2–3 klassrum.  

Beslutsunderlag 
SKN 2024.418 - Missiv - Begäran om investeringar till högstadieskolorna 

Kanslichef Daniel Ahlin föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att bevilja 300 tkr ur investeringsbudgeten för inköp av inventarier till Vallaskolan 
7–9, samt 
att bevilja 300 tkr ur investeringsbudgeten för inköp av inventarier till 
Ekebyskolans högstadium. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att bevilja 300 tkr ur investeringsbudgeten för inköp av inventarier till Vallaskolan 
7–9, samt 
att bevilja 300 tkr ur investeringsbudgeten för inköp av inventarier till 
Ekebyskolans högstadium. 
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Dnr 2024/15 

SKN § 34 Information från Skolkontoret  

Rektorstjänster och rektorsområden inom förskolan 
Verksamhetschef Maria Nummelin informerar om konvertering av biträdande 
rektorstjänster till rektorstjänster inom förskolan, från och med den 1 augusti 2024. 
Vidare informerar hon om renodling av rektorsområden så att de innehåller 
antingen förskola eller skola, från och med den 1 augusti 2024.  

Invigning av skola och förskola i Möklinta 
Verksamhetschef Carin Pärlesköld informerar om invigning av skola och förskola i 
Möklinta den 19 augusti 2024. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Dnr 2024/15 

SKN § 35 Rapporter  

INLEDNING 
Inga rapporter presenteras. 

20S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 5
10

67
08

d-
b1

e9
-4

8d
5-

84
da

-5
1e

31
ce

97
53

a



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SKOLNÄMNDEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-04-16 
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Dnr 2024/5 

SKN § 36 Ärenden avgjorda med stöd av delegation  

INLEDNING 
Redovisning av delegationsbeslut som har inkommit till skolnämnden efter 
sammanträdet den 12 mars 2024. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024/5 – Ärenden avgjorda med stöd av delegation – delegeringsbeslut för 
skolnämnden den 16 april 2024 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga förteckningen över delegationsärenden till handlingarna.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga förteckningen över delegationsärenden till handlingarna. 

21S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 5
10

67
08

d-
b1

e9
-4

8d
5-

84
da

-5
1e

31
ce

97
53

a



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SKOLNÄMNDEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-04-16 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/7 

SKN § 37 Anmälningsärenden - skolnämnden 2024  

Beslutsunderlag 
1. SKN 2024. 331 - Föranmälan av inspektion den 19 mars - Vallaskolan 7-9, Sala 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga anmälningsärendet till handlingarna.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga anmälningsärendet till handlingarna.  
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Dnr 2024/15 

SKN § 38 Övriga frågor  

Vad tycker vårdnadshavarna? 
Tryggve Lindman (SD) frågar hur vi tar del av vårdnadshavares synpunkter. 
Tillförordnad skolchef Carin Pärlesköld svarar att vårdnadshavare ges möjlighet att 
uttrycka sina åsikter i enkäter och att enkätresultaten kommer att delges 
skolnämnden.  

Hur påverkas vi av Risk- och sårbarhetsanalysen? 
Tryggve Lindman (SD) frågar hur skolnämnden påverkas av den Risk- och 
säkerhetsanalys, vilken kommunstyrelsen har fattat beslut om. Ordförande Anders 
Wigelsbo (C) svarar att det är ett lagkrav att kommunen genomför Risk- och 
konsekvensanalys där varje verksamhet ska planera för att driva respektive 
verksamhet under kritiska förhållanden. Arbetet i verksamheterna kommer att 
påbörjas i höst. 

Hur ligger vi till ekonomiskt? 
Tryggve Lindman (SD) efterfrågar en ekonomisk uppföljning. Ordförande Anders 
Wigelsbo (C) meddelar att ekonomikontoret har beslutat om tertialuppföljning, 
därav sker uppföljning på kommande nämnd i maj. Tillförordnad skolchef Carin 
Pärlesköld meddelar att samtliga verksamheter, förutom centrala verksamheter, går 
med underskott. Vidare meddelar hon att stora omställningar har genomförts, vilka 
vi ännu ej kan se effekterna av, och att hyreskostnader ännu ej är fastställda. 

Hemsö 
Tryggve Lindman (SD) efterfrågar en uppdatering vad gäller hyresupphandling av 
förskola med företaget Hemsö. Ordförande Anders Wigelsbo (C) informerar att 
beslut har fattats om att ej genomföra hyresupphandling, då det inte längre finns 
något behov. 

Förskolor och eventuella ytterligare varsel 
Tryggve Lindman (SD) frågar om det planeras för ytterligare varsel inom 
förskolorna i Sala kommun. Tillförordnad skolchef Carin Pärlesköld svarar att det 
finns ett behov av att se över verksamheten ytterligare och att omställningsarbete 
del två därav har påbörjats. Omställningsarbetet beror på ett minskande barnantal, 
främst inom förskolan. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 
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SKN § 38 forts. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Dnr 2024/78 

SKN § 39 Nämndinitiativ Koalition Sala - Trygga toaletter och 
omklädningsrum - SKN 2024-04-16 från Viveca Molin (M), 
Tryggve Lindman (SD) och Hanna Westman (SBÄ)  

INLEDNING 
Viveca Molin (M) väcker rubricerat nämndinitiativ.  

Det finns ramfaktorer som påverkar elevers och lärares arbete. Den fysiska 
skolmiljön är en sådan. Skolan är barns och ungdomars arbetsmiljö och ska, precis 
som för vuxna, vara trygg och tillgänglig för alla. Att trivas i skolan är en 
förutsättning för att vilja lära sig och uppnå de mål som står i läroplanen.  

I samhället i stort diskuteras ofta skolfrågor som lärartäthet, gruppstorlek och 
elevpeng. Något som diskuteras mer sällan, men som påverkar eleverna och 
personal varje dag, är lokaler och skötsel och underhållet av dessa.  

Under de senaste åren har man upptäckt ett par oroväckande trender i landets 
skolor. Den ena är att elever i allt större utsträckning undviker att gå på toaletten 
under skoldagen eller gör det väldigt sällan. En anledning till detta är att de känner 
sig otrygga i den fysiska miljön eller att toaletterna upplevs ofräscha. Den andra 
trenden är att elever sällan duschar efter idrotten. Detta beror på att duschrummet 
är en väldigt utsatt plats där elever är rädda för att bli fotograferade eller på annat 
sätt kränkta. Detta är trender som får en negativ fysisk och psykisk påverkan på 
eleverna och därmed också på deras möjligheter att tillgodogöra sig undervisningen.  

Eftersom skolpersonal inte rör sig vid toaletterna blir just dessa platser även tillhåll 
för mobbning och sexuella trakasserier eller övergrepp. Det finns flera rapporterade 
fall där elever blivit våldtagna eller utsatta för sexuella övergrepp på skoltoaletten.  

Elevernas upplevda otrygghet på toaletten beror också på bristande säkerhet i form 
av dåliga lås eller dålig hygien. Det finns ofta en oro och rädsla för att någon ska 
komma in i skolans omklädningsrum eller duschrum och se en utan kläder, eller 
filma med mobilkamera.  

Otryggheten i omklädnings- och duschrum är en anledning till att vissa elever avstår 
från idrotten i skolan eller från att duscha efteråt.  

Det är avgörande att elevers åsikter hörs i skoldebatten, i stället för att andra talar 
för dem. Eleverna, som dagligen upplever skolan, är experter på undervisning och 
skolmiljön. Därför är det viktigt att lyssna på dem för att kunna fatta relevanta 
beslut om deras utbildning och förutsättningarna för densamma. Det finns forskning 
som visar att elevers delaktighet kan leda till högre betyg, förbättrad elevhälsa och 
ökat engagemang. När elever bidrog till skolans utveckling, exempelvis genom att få 
igenom önskemål hos skolans eller kommunens ledning, ökade deras känsla av 
stolthet och respekt, vilket även hade en positiv inverkan på deras hälsa. 

Initiativtagaren yrkar: 
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SKN § 39 forts. 

att uppdra till skolchef att tillse att det genomförs inventering och vid behov 
åtgärder kring otrygga omklädningsrum och toaletter på Sala kommuns 
högstadieskolor, samt  

att elevernas synpunkter beaktas under arbetet med detta uppdrag. 

Beslutsunderlag 
SKN 2024.445 - Nämndinitiativ Koalition Sala - Trygga toaletter och 
omklädningsrum - SKN 2024-04-16 från Viveca Molin (M), Tryggve Lindman (SD) 
och Hanna Westman (SBÄ) 

Viveca Molin (M) föredrog ärendet. 

Yrkanden 
Ordförande Anders Wigelsbo (C) yrkar, 
att skolnämnden beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till skolnämnden för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Skolnämnden beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till skolkontoret för beredning.  
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ordförande: Anders Wigelsbo

Stabssekreterare: Anna-Maria Nygård Viklund

Justerande: Annika Palmqvist
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